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Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Οικονομικών  

 

Θέμα: Σε απόγνωση εκατοντάδες δανειολήπτες δικαιούχοι των 

προγραμμάτων ΓΕΦΥΡΑ  

Το τελευταίο διάστημα όλο και περισσότεροι δανειολήπτες που έχουν ενταχθεί στο 

Πρόγραμμα ΓΕΦΥΡΑ Ι διαπιστώνουν ότι χρεώνονται οι λογαριασμοί τους με το πλήρες 

ποσό των προκαθορισμένων δόσεων παρά το ότι δεν έχει ολοκληρωθεί ακόμα η 

επιδότηση των δανείων τους για 12 μήνες. Ταυτόχρονα, πληθαίνουν καθημερινά τα 

φυσικά πρόσωπα και οι επιχειρήσεις των οποίων η επιδότηση των δανείων τους 

ολοκληρώθηκε και πλέον σε συνθήκες ακραίας μείωσης της αγοραστικής δύναμης των 

νοικοκυριών και κατάρρευσης των τζίρων των μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων 

καλούνται να αποπληρώνουν πλήρεις δόσεις στις τράπεζες προκειμένου να μην 

χρεωθούν μέσω της εφορίας το σύνολο των επιδοτήσεων που έλαβαν.  

Οι ρυθμίσεις μάλιστα τις οποίες προτείνουν οι τράπεζες δεν χαρακτηρίζονται ευνοϊκές 

δεδομένου ότι ο κίνδυνος επιστροφής του συνόλου της επιδότησης προς το κράτος, 

θέτει σε εξαιρετικά δυσμενή θέση τους δανειολήπτες. Ταυτόχρονα μια σειρά 

επιχειρήσεων είναι αντιμέτωπες με τη συσσώρευση χρεών προς τράπεζες, δημόσιο 

και προμηθευτές, καθώς όπως έγκαιρα είχαμε προειδοποιήσει την κυβέρνηση, η απλή 

αναστολή καταβολής των υποχρεώσεων των επιχειρήσεων δεν αποτελούσε λύση και 

απλώς μετέφερε το πρόβλημα στο μέλλον. Σήμερα, που είναι πλέον κοινή παραδοχή 

ότι η πλειοψηφία των «μέτρων» που έλαβε η κυβέρνηση για την στήριξη των 

επιχειρήσεων στις οποίες επιβλήθηκαν τα lockdown δημιούργησαν πολλά 

περισσότερα προβλήματα από όσα υποτίθεται ότι έλυναν, το «επιτελικό κράτος» 

αρκείται σε διαπιστώσεις επικαλούμενο τα δημοσιονομικά περιθώρια που δεν 

επιτρέπουν την πραγματική στήριξη της κοινωνίας και της οικονομίας.  
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Είναι πασιφανές ότι η κυβέρνηση που σχεδόν δύο χρόνια τώρα αρκείται να θαυμάζει 

τους τίτλους των δημοσιευμάτων και να συγχαίρει τον εαυτό της για τις «επιτυχίες» της 

δεν έχει κανένα σχέδιο για να αντιμετωπίσει τα προβλήματα που δημιούργησαν οι 

πολιτικές τους. Είναι επίσης σαφές ότι λόγω της γενικότερης κατάστασης της 

οικονομίας και της εκτόξευσης του πληθωρισμού, η εσωτερική αγορά δεν πρόκειται να 

ομαλοποιηθεί σύντομα ενώ για τους πλέον ευάλωτους οικονομικά η αποκατάσταση 

της αγοραστικής τους δύναμης και άρα της δυνατότητάς τους να ανταποκρίνονται με 

συνέπεια στις δανειακές τους υποχρεώσεις δεν πρόκειται να αποκατασταθεί πριν το 

2023.  

Στο ασφυκτικό αυτό περιβάλλον προστίθεται και ο νέος πτωχευτικός κώδικας που 

έφερε η κυβέρνηση και απειλεί καθημερινά με πλήρη εκποίηση περιουσιακών 

στοιχείων όλο και περισσότερα νοικοκυριά, μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις.    

ΕΠΕΙΔΗ υπάρχουν πολλοί δικαιούχοι του προγράμματος ΓΕΦΥΡΑ Ι που καλούνται 

να αποπληρώσουν πλήρη δόση δανείου χωρίς να έχει ολοκληρωθεί η δωδεκάμηνη 

επιδότηση των δανείων τους 

ΕΠΕΙΔΗ σε αυτές τις συνθήκες κατάρρευσης της αγοραστικής δύναμης των 

νοικοκυριών, κατάρρευσης των τζίρων των μικρών και μεσαίων επιχειρήσεων και 

εκτόξευσης του πληθωρισμού αυξάνονται καθημερινά οι δανειολήπτες που 

δυσκολεύονται ή αδυνατούν να ανταποκριθούν στις δανειακές και όχι μόνο 

υποχρεώσεις τους 

ΕΠΕΙΔΗ οι διατάξεις που έφερε η κυβέρνηση με το νέο πτωχευτικό νόμο απειλούν όλο 

και περισσότερα νοικοκυριά και επιχειρήσεις με πλήρη εκποίηση του συνόλου των 

προσωπικών τους περιουσιών 

ΕΠΕΙΔΗ  η αδράνεια της κυβέρνησης  να αντιμετωπίσει την ακρίβεια και η εμμονή της 

να μην παρεμβαίνει σε κανένα επίπεδο για την προστασία της αγοραστικής δύναμης 

των νοικοκυριών θα προκαλέσει ντόμινο πτωχεύσεων, λουκέτων, ύφεσης και 

πλειστηριασμών 

ΕΠΕΙΔΗ η χώρα είναι πλέον αντιμέτωπη με νέα κοινωνική κρίση η οποία θα αποκτήσει 

και συστημικά χαρακτηριστικά εάν δεν υπάρξουν παρεμβάσεις υπέρ του συνόλου των 

δανειοληπτών  

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Για ποιους λόγους υπάρχουν δανειολήπτες δικαιούχοι του 

Προγράμματος Γέφυρα που αν και δεν έχει ολοκληρωθεί η περίοδος 

επιδότησης των δανείων τους καλούνται να καταβάλουν πλήρεις δόσεις 

δανείων; 

2. Εξετάζεται το ενδεχόμενο να υπάρξουν πολιτικές στήριξης συνολικά των 

δανειοληπτών και ειδικά των ευάλωτων οικονομικά, δεδομένου ότι όχι 

απλώς δεν έχουν ξεπεραστεί τα οικονομικά προβλήματα που 



προκάλεσαν οι πολιτικές της κυβέρνησης για την αντιμετώπιση της 

πανδημίας, αλλά πλέον ο πληθωρισμός, οι διαρκείς ανατιμήσεις και η 

κατάρρευση της αγοραστικής δύναμης των νοικοκυριών και των τζίρων 

των επιχειρήσεων καθιστούν ακόμα πιο δύσκολη την εξυπηρέτηση 

ακόμα και των υγιών μέχρι σήμερα δανείων; 
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